
     Vážení občané,                         
v rámci uctění památky obětem druhé světové války, jsme se společně s obcemi Branky, Oznice a Poličná 
domluvili na setkání u partyzánského bunkru ve Škaredkách, který se nachází na katastru obce Oznice. Zde 
bychom se poklonili památce padlým a ústy starosty Oznice pana Gerži a pana Martínka ze svazu bojovníků za 
svobodu, bychom zavzpomínali na tyto těžké časy. Je pravděpodobné, že se piety zúčastní i pan Václav Hýža z Opavy 
- synovec padlého partyzána Augustina Bártka. Poté je pro všechny přichystáno ZDARMA drobné občerstvení 
ve formě čepovaného pivečka, nealko nápojů a grilovaných špekáčků. Jak je uvedeno na plakátu, sraz účastníků je 
před obecním úřadem naplánován tak, abychom ve 12:30 hod mohli všichni vyrazit. Zda půjdeme směr Pišková 
nebo po cestě přes Škaredky se domluvíme před odchodem. Těm z Vás, kteří by se rádi zúčastnili, ale zdravotní 
stav či jiné okolnosti jim nedovolují pěší tůru, nabízíme odvoz až na místo. V případě zájmu, prosím, volejte do  
6. 5. 2015 na obecní úřad (571631010, 603489672), abychom si domluvili podrobnosti. Těším se na setkání s Vámi. 
                   Ivo Veselý starosta obce
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    ŠKOLNÍ  LYŽAŘSKÝ KURZ                                                                                                                  
Stalo se již tradicí, že se žáci naší ZŠ a  předškolní děti 
MŠ mohou  zúčastnit lyžařského kurzu a  zdokonalit tak 
své lyžařské umění. Přestože letošní zima lyžařům vcelku 
přála a starší dětí si mohly pořádně zalyžovat na přírodním 
sněhu ve Velkých Karlovicích, mladší děti a přeškoláci měli 
podmínky na Trojáku trochu horší, jelikož  se oteplilo a sníh  
roztával přímo před očima. Šikovní vlekaři ovšem nenechali 
nic náhodě a zasněžovali opravdu dokonale tak, aby ani naši 
nejmladší nebyli o výuku lyžovaní ošizeni. Přestože počasí 
nebylo vždy nejlepší a  vystřídalo snad všechny své podoby,  
sněžení a  déšť,  občas  i  sluníčko, nikoho to neodradilo 
a naši  žáci tak strávili příjemný týden na horách. Nízký 
počet pedagogů v  naší škole samozřejmě nemůže pokrýt 
celou  výuku lyžařského kurzu, takže bychom touto cestou 
chtěli moc poděkovat všem rodičům, kteří byli ochotni  
s námi jezdit  a přispěli tak tomu, že oba kurzy proběhly 
i letos úspěšně a bez úrazu.      Mgr. Eva Janišová ředitelka školy

       Velikonoční tvoření ve škole                         
Dne 25. března  mohli  zdejší školu navštívit všichni, kteří si chtěli zpestřit 
období před Velikonocemi a rozveselit si  domácnost  pěknými velikonočními 
ozdobami  nebo se jen tak pokochat krásou velikonočních  výrobků. Odpoledne 
bylo určeno nejen dětem, ale i jiným šikovným kutilům z řad veřejnosti a 
také těm, kteří se chtěli třeba jen tak podívat a potěšit své oko. Ve třídách  se 
vyráběly jak  tradiční velikonoční  ozdoby ( kohoutci, zajíčci apod.), tak i nové 
techniky jako  např. patchworková vejce technikou artyčok, zápichy a ozdoby z 
hmoty fimo,  premo a cernit, které nám přišly představit profesionálky v těchto 
oborech paní Marečková a paní Nepálová. O tyto techniky byl velký zájem jak 
z řad dětí, tak i ze strany dospělých. Nemohlo chybět ani zdobení  perníčků 
různých velikonočních tvarů. Na těch si však děti vzápětí pochutnávaly. Co 
ovšem nejvíce lahodilo našim očím, byla profesionální  výroba kraslic, kterou 
zde mistrně převáděla paní Kubišová.  Pod jejími šikovnými prsty  se obyčejná bílá vajíčka měnila v nádherně ozdobené 
kraslice  a všichni jen mlčky zírali na její mistrně  předvedenou práci. Touto cestou bychom jí chtěli moc poděkovat  
za návštěvu naší školy a mistrně předvedenou práci. A protože všem z té pilné práce pořádně vyhládlo, nechybělo ani  
občerstvení. Paní kuchařka upekla výborný koláč, k  tomu  byla nachystána káva , pro děti čaj. Věříme, že tato akce splnila 
očekávání, a že všichni, kdo přišli, strávili spolu s námi příjemné odpoledne.              Mgr. Eva Janišová ředitelka školy

      V YNÁŠENÍ  MAŘENY                            
Letošní Smrtná neděle připadla na 22. března 2015 a my se opět rozhodli vyprovodit zimu tradičním způsobem „vynesením 
Mařeny“. I když počasí ten den nepřálo, byla zima a nevlídno, přesto se sešli lidé, kteří už měli letošní zimy právě tak 
akorát dost a rozhodli se s ní pro letošek rozloučit. Celý průvod  se poté odebral na pochod po Jarcové, kde za zpěvu 
na několika zastaveních ve vesnici směřoval i s Mařenou k Bečvě. Tam za bujarého  pokřiku „ Pryč odsud se zimou!“ 
byla hozena do vody, aby plavala dál a už se nevracela. Zpět do školy jsme donesli „léto“, což je mladá zelená větvička, 
ozdobená stužkami, motýlky a kytičkami. Doufejme, že s uplavanou Mařenou už letos  zima  nadobro odešla a nastane 
tolik očekávané teplé a slunečné počasí.                        Mgr. Eva Janišová ředitelka školy



      Ekologická školní akce: „Ukliďme    svět!“                      
Je tomu již pět let, co se naše škola připojila k dobrovolníkům z celého světa, kterým není lhostejný stav jejich životního 
prostředí. A nejinak tomu bylo i 30. března  tohoto roku, kdy jsme se opět pustili se do sbírání odpadků v katastru naší 
obce a na jejich přilehlých pozemcích. Přestože nám zcela „aprílové“ počasí tentokrát nepřálo, podařilo se nám alespoň 

částečně ulevit od odpadků „Bra-
žiskům“, „Škaredkám“, „Piškové“, 
rozhledně, břehu Bečvy a chatové 
oblasti nad Češkovým mlýnem. 
Pronásledováni bouřkou a  krou-
pami, naplnili jsme několik pytlů 
tříděným i  smíšeným odpadem. 
Nechce se tomu ani věřit, jak 
se někteří lidé dokážou chovat 
na  svých toulkách přírodou a  co 
jsou schopni po  sobě zanechat. 
Na  jejich výčet by snad nestačilo 
ani vydání tohoto čtvrtletníku. 
Protože smyslem akce není jen 
uklízet, ale i  budovat v  dětech 
dobré základy k jejich ekologické-
mu myšlení,  pevně věříme, že se 
nám to i tímto způsobem podaří.
Všem zúčastněným patří náš dík.  

Jana Černochová 
vedoucí přírodovědného kroužku

      Krátce z historie Jarcové                         
To, že se na území Jarcové nachází přírodní památka Jarcovská kula, ví skoro každý široko daleko. Co ale víme o Jarcové 
víc? Co víme o její minulosti? A byla Jarcová vždycky Jarcová? To samozřejmě nebyla. Tak jak šel čas a vyvíjel se místní 
jazyk, měnilo se i jméno naší obce. V nejstarších latinských pramenech je v roce 1392 zmíněno jméno Jarcowam Lhotam 
a to když Jindřich z Arnoltovic vracel své panství biskupovi Mikulášovi. Tento rok je považován také za rok založení 
Jarcové. Obec je dále zmiňována v různých zdrojích takto: Jarczowa Lhota (1396), de Jarczowa Lhota (1437), Jarczowa 
(1505, 1565, 1751), Jarcžowu (1535) nebo také Jarczova Lhotka (1694). Současný název Jarcová se objevuje poprvé až v roce 
1872. Existují dvě varianty toho, jak vůbec název vzniknul. První se přiklání k tomu, že název obce vzniknul ze jména 
„Jarec“. Ta druhá, méně pravděpodobná varianta, odvozuje jméno od místního výrazu „járek“.
Ve  zmíněném roce 1392 byla Jarcová součástí biskupského lenního panství Arnoltovice (původně Meziříčí). O  tom, 
jak Jarcová vypadala na konci středověku a v následujících stoletích, se bohužel mnoho zápisů nedochovalo. Víme ale 
například, že v roce 1516 bylo v Jarcové 10 usedlých a fojt, v roce 1629 už to bylo 20 sedláků, 19 zahradníků a 12 chalup. 
Dle vizitačního extraktu z roku 1667 pak bylo v Jarcové 5 selských gruntů, 6 zahradníků a 9 chalupníků.
Poměrně dobře zachycen je ale pozdější vývoj počtu obyvatel a domů, který vypadal asi takto:

Rok  Obyvatelstvo  Domy  Rok  Obyvatelstvo  Domy
1794  340   57   1930  829   135
1834  588   87   1950  755   179
1880  698   106   1980  737   183
1910  778   111   2001  745   184

Ačkoliv se zdá, že Jarcová je v současnosti obcí převážně nevěřících lidí, nebylo tomu tak vždy. Za zmínku stojí i známý 
počet věřících. Většina obyvatel byla v minulosti katolického vyznání. V roce 1900 bylo v Jarcové 727 katolíků (ti v té době 
náleželi k farnosti Valašské Meziříčí) a 35 evangelíků. Zmíněný fojt, který dříve Jarcovou vedl, byl zástupce vrchnosti a měl 
na starosti správu obce. V roce 1516 byl fojtem jakýsi Martin, roku 1656 pak jakýsi Jan a roku 1675 byl fojtem Jan Kabeláč. 
Od roku 1733 patřilo fojtství rodu Konvičných (č. p. 20), posledním fojtem byl roku 1848 Jan Konvičný. Lesy nad Jarcovou 
byly už na počátku 17. století bohaté na dřevo, a proto umožňovaly některým lidem věnovat se výrobě dřevěného náčiní – 
necek, vidlí, hrábí, saní a jiných věcí. Lidé si přivydělávali i prodejem dřeva a příležitostnou prací ve Valašském Meziříčí 
a Krásně. Už kolem r. 1629 se hovoří také o lámání tesaného kamene nad Jarcovou. V polovině 18. století se obyvatelé 
Jarcové živili i nádenickou prací. Obec měla také svého obecního kováře. Dále se také v Jarcové dalo živit ovocnářstvím. 
Lidé pěstovali švestky, jablka, hrušky, třešně - sušené ovoce tvořilo dobrý obchodní artikl. Obyvatelé Jarcové se většinou 
ale živili zemědělstvím, o čemž hovoří i čísla z r. 1910. Hospodářská půda tehdy zaujímala 493 ha, v obci bylo 23 koní, 
18 vepřů, 34 ovcí a dokonce 231 kusů skotu. Např. v roce 1924 pak byly v Jarcové tyto živnosti: 3 hostince, mlýn, obchod 



    Ze života SDH                         
T  F  A  nová  hasičská disciplína
V  letošním roce chce pár našich členů zkusit 
novou výzvu a to zúčastnit se Vsacké ligy TFA. 
Tato disciplína má anglickou zkratku a ve volném 
překladu znamená nejtvrdší hasič přežívá. Tento 
typ hasičského klání zažívá obrovský boom. Je to 
soutěž jednotlivců, kdy závodník v  zásahovém 
oděvu, zásahové obuvi, zásahové přilbě a 
s  dýchacím přístrojem na zádech překonává 
překážky, např. tahaní figuríny, výstup do výšky, 
přesun traktorové pneumatiky, motání hadic typu 
B, na laně vytahování barelů s vodou a pod. Tato 
disciplína je jak pro muže tak ženy, pochopitelně 
ženy mají  měkčí podmínky. Posháněli jsme  
překážky a už bude záležet jen na účastnících, jak 
se s touto novou disciplínou poperou. Určitě jim 
přejeme úspěch a hlavně ať je něco nového a 
fyzicky náročného baví.

   Pohár ředitele HZS Zlínského kraje                    
Pohár ředitele HZS Zlínského kraje
V letošním roce budeme pořádat v září po osmi letech pohár ředitele HZS Zlínského kraje, který je výběrovou soutěží 
nejlepších mladých hasičů kraje o účasti cca 250 mladých hasičů plus vedoucí, rozhodčí, hosté a fanoušci. Chceme věřit 
tomu, že toto pořadatelství nám bylo nabídnuto díky kvalitnímu zázemí v obecním sportovním areálu a díky tomu, že 
jsme ukázali, že soutěž takového rozsahu uspořádat umíme. Dále těsně před letními prázdninami budeme pořádat již 
tradiční soutěž mladých hasičů zařazenou do okresní ligy.

    Volby výboru SDH Jarcová                                        

Pro hasiče je letošní rok rokem volebním na všech úrovních a jednotlivé sbory si volily své vedení na další pětileté 
funkční období. Při stále větší členské základně se účastníci výroční valné hromady rozhodli rozšířit počet členů, 
kteří budou o chodu sboru rozhodovat a to v tomto složení:
 starosta SDH – Tomáš Lichovník   dorostenky a ženy – Veronika Šulová
 zástupce starosty SDH – Jaroslav Šula  mladí hasiči – Lucie Podzemná
 velitel jednotky – Martin Kuráň   člen výboru – Jiří Hrabovský
 zástupce velitele jednotky – Pavel Kozák  člen výboru – Petr Kozák
 pokladník – Ivo Bajzík    člen výboru – Ondřej Cabák
 zbrojíř – Marek Janovský
Dále byla zvolena kontrolní a revizní rada, která podle stanov kontroluje nakládání s finančními prostředky sboru ve 
složení:  Jaroslav Směták,  Eva Kalužová,   Jiří Mičunek

se smíšeným zbožím, 2 kováři, řezník, 3 stolaři a 4 pokrývači. Nejen prací ale živ je člověk. Počátky kultury v Jarcové 
sahají až do roku 1906, kdy byl založen čtenářsko-pěvecký spolek Snaha. Sbor dobrovolných hasičů pak vzniká r. 1928. 
Z dalších spolků v Jarcové vznikají: Hospodářský spolek (1925), Domovina čs. domkářů a malorolníků (1925), Spolek 
katolické omladiny (1933), Dělnická tělovýchovná jednota (1933), místní organizace Odborové jednoty zemědělských 
a lesních zaměstnanců a jednota Čs. Orla (1934). V Jarcové bylo zřízeno i kino, ale to až po válce roku 1950. Obě světové 
války se na osudu Jarcové také podepsaly. Z dostupných pramenů vyplývá, že během první světové války padlo 28 našich 
občanů. Ačkoli během druhé války nebyla v obci žádná ilegální nebo partyzánská skupina, několik Jarčovanů bylo pro 
odbojovou činnost zadrženo a 3 byli bohužel popraveni. Osvobození obce proběhlo v noci z 5. na 6. května 1945, kdy 
nejprve po půlnoci směrem od Bystřičky přišli pěší sovětští vojáci. Tanky a jízdní oddíly pak následovaly o několik hodin 
později, aby zaujaly palebné postavení.
Koncem května 1945 byl ustaven v obci MNV a následně zde po volbách roku 1946 získala převahu KSČ. Únor 1948 
měl vliv i na poměry v Jarcové – utvořil se akční výbor, který si vzal za úkol očistu MNV. V listopadu 1952 bylo založeno 
menšinové JZD, v němž ale nebyli zastoupeni výkonní zemědělci. Družstvo pak následujícího roku zaniklo. Většinové 
družstvo pak vzniklo v říjnu 1957 a od roku 1973 bylo součástí JZD Podlesí a to až do likvidace v 90. letech minulého 
století. A jak to bylo v Jarcové se školstvím… Počátky pravidelného vyučování sahají až k roku 1800, škola byla postavena 
ale až r. 1823 a následně byla r. 1868 přestavěna. Původně jednopatrová budova, která slouží jako škola doposud, byla 
postavena na novém místě v letech 1893 až 1894. Z posledních desetiletí je dále historicky významnější získání práva 
na užívání znaku a praporu z roku 1993. Otisk obecního pečetidla, dalšího symbolu obce, je oproti tomu znám už z daleko 
dřívější doby - roku 1830 (v pečetním poli je vyobrazen strom a Jarcovská kula).
          Jakub Bližňák



V loňském roce jsme provedli podstatnou rekonstrukci hasičárny. Týkalo se to garáže, klubovny a také kuchyně. Tak-
že v podstatě celého objektu, který náš osmdesátičlenný sbor využívá. Při zateplování obecního úřadu jsme se dočkali 
nových vrat, oken a vstupních dveří do kuchyně. Při výměně vrat nastal problém s výškou v průjezdu. Naše technika je 
čím dál vyšší a i do budoucna pro naše následovníky jsme nemohli nechat vjezd do garáže tak nízký. Proto po domlu-
vě z Obecním úřadem došlo i na bourání podlahy, která byla už taky ve stavu mírného rozkladu. K vybourání stáva-
jící podlahy jsme po-
volali techniku, ale 
i  ruční práce jsme si 
užili dosti. Bylo třeba 
celou podlahu snížit 
o  nějakých 20 cm. 
Bohužel při snižová-
ní došlo k  rozpadnu-
tí stávajícího dílen-
ského kanálu, který 
je pro nás důležitý 
k  opravám naší po-
starší techniky. Tak 
i ten se musel zrekon-
struovat. Také v klu-
bovně se vyměňovalo 
okno a  tak jsme se 
rozhodli zazdít staré 
a  nepoužívané dveře 
(bývalý vstup do klu-
bovny, posléze do ča-
lounictví). Bylo to jak 
se říká při jednom 
“bordelu“. Bohužel 
při bouracích pracích 
se zjistilo, že elektric-
ká soustava je v  tak 
žalostném stavu, že 
hrozí požár!! Proto 
bylo rozhodnuto o jejím kompletním předěláním. A to ve všech místnostech hasičské zbrojnice. Tuto zakázku dostal 
Roman Směták. Ten se nám snažil vyhovět všem našim požadavkům, a že jich nebylo málo. Prostě jsme si to předě-
lali tak, aby nám to vyhovovalo a plnilo účel. Ať rozmístěním zářivek a zásuvek tak aby to mělo smysl, tak napojením 
hasičské zbrojnice na elektrocentrálu. To pro případ, kdy zejména při povodních nefunguje elektrika a to je pro nás 
špatně! Nyní máme důstojné zázemí, na které můžeme být právem hrdi. Za to je třeba poděkovat obci, panu sta-
rostovi, který to s náma taky neměl jednoduché, ale hlavně všem těm z našich řad, kteří se na  rekonstrukci ve svém 
volném čase podíleli. A že těch pracovních hodin bylo! Abychom se nenudili, začali jsme s rekonstrukcí hasičského 
vozíku, který se používá pro mladé hasiče na soutěže. Drtivá většina prací je prováděna svépomocí a výsledek bude 
určitě znát.

    Rekonstrukce zbrojnice                                          



    Z KULTURY                                             
Pokud budeme chtít zrekapitulovat začátek letošního divadelního roku v Jarcové, je třeba se vrátit k 23. lednu, kdy u nás 
hostovalo divadlo Schod z Valašského Meziříčí. Jarčovští diváci si nacházejí cestu i na představení hostujících divadel, a tak 
téměř 120 diváků tleskalo skvělému výkonu autorského představení z pera valmezských ochotníků s názvem Valaši letí 
na Mars. O tomto zimním čase se ještě domácí soubor Nová Snaha na své vystoupení teprve připravoval, aby v polovině 
března vše mohlo vypuknout. Letos to byl už šestý rok, kdy se v Jarcové obnovila pravidelná činnost divadla. I tentokrát 
se nás naši divadelníci rozhodli hlavně rozveselit. Komedie Happy Birthday! autora Jaroslava Čejky předčila původní 
očekávání a zařadila se mezi to nejlepší, co na prknech našeho kulturního domu vzniklo. A o čem že to letošní divadlo, 
které už klasicky vznikalo pod režijní taktovkou Jiřího Sulovského, vlastně bylo? Pojďme si to krátce shrnout… Obyvatel 
Domu seniorů a bývalý estrádní herec a komik Jaroslav Pštros se rozhodl, že své blížící se sedmdesáté narozeniny bude 
slavit celých sedmdesát dní - od svatého Václava až do svatého Mikuláše, aby tak všechny z  jeho pěti dětí, z toho tři 
žijící v zahraničí, měly možnost přijet mu poblahopřát a něčím ho potěšit. Protože chtěl využít možnosti danou novým 
občanským zákoníkem, a odkázat svůj byt a bývalý mlýn v Podještědí tomu z dětí, kdo mu udělá největší radost, oznámil 
to svým potomkům v dopise. Letošní divadlo bylo ale oproti předchozím rokům přece jen něčím jiné. Nové osvětlení, 
o kterém jsme se zmiňovali v Jarčovjanu už dříve, dalo scéně nový propracovanější rozměr. Ve spojitosti s variantou otevřené 
scény, kdy jednotlivé přestavby kulis prováděli přímo herci před zraky diváků, dosáhla výprava představení nového rozměru. 
Celkem čtyřikrát se hrou mohli pobavit diváci v Jarcové a jednou také ve velkém sále kulturního zařízení ve Valašském 
Meziříčí. Diváci podle ovací jistě také ocenili práci nejen herců a režie, ale také techniků – zvukařky, osvětlovače, fotografa 
a nápovědy – zkrátka lidí, bez kterých by divadlo nemohlo fungovat. Těšme se zase za rok. Rok 2016 bude rokem 110. 
výročí kultury v Jarcové a to jistě Nová Snaha nenechá bez odezvy. Už teď si ale do svých diářů můžete zapsat datum 24. 
října, kdy v Jarcové bude hostovat divadelní spolek z Hrachovce s francouzskou hrou Proutník pod pantoflem.
     Jakub Bližňák DS Nová SnahaJ

      Setkání seniorů a všech dobrých lidí s dobrou náladou                
Dlouholetou a velmi hezkou tradicí v Jarcové je každoročně 
setkání seniorů se zastupiteli obce.
Letos se tato společenská akce konala v  sobotu 28. 
března v  14,00 hodin v  sále Kulturního domu. Seniory, 
děti a  jejich rodiče a  všechny přítomné v  úvodu srdečně 
přivítali místostarosta obce p.  Jaroslav Šula spolu s novou 
předsedkyní sociální a kulturní komise p. Ivetou Bačovou. 
Děti z  MŠ a  ZŠ Jarcová potěšily návštěvníky krásným 
pásmem říkadel, písniček i  tanečním vystoupením. Žáci 
základní školy si připravili úsměvnou divadelní veršovanou 

pohádku „Zajíčkova chaloupka“. Všichni účinkující byli 
odměněni velkým potleskem. Členky sociální a  kulturní 
komise nezapomněly pro seniory připravit občerstvení 
a nechyběla ani bohatá hudební produkce nejen k poslechu, 
ale i k tanci, kterou s chutí využily hlavně něžné polovičky. 
Setkání seniorů a všech dobrých lidí s dobrou náladou se 
opět vydařilo.
 Za sociální a kulturní komisi   Soňa Letáková



   Účast našich volejbalistů  v beskydské volejbalové lize                             
V šestém ročníku amatérské volejbalové ligy 
smíšených družstev, která se hraje ve  Frýdku-
Místku, se letos objevilo nové družstvo 
s  názvem „Kalamita“. S  těžkými soupeři 
a s  aklimatizací ve velké hale, kde se hraje 
současně na třech kurtech, svou roli nováčka 
hráči zvládli více než dobře. A  myslím,že 
výsledné čtvrté místo není vůbec  špatné. 
Začalo se nám dařit snad i díky novým 
dresům, za které věnujeme velké „díky“ panu  
Zbyňku Popovi a jeho Studiu 107. S velkým 
nasazením nás v amatérské lize reprezentovali: 
Lukáš Kuráň, Ivan Kuráň, Jiří Kuráň, Martin 
Ondruš, Petr Ondruš a náhradníci, kteří 
byli vždy připraveni: Pavel Bártek, Gabriela 
Jugová.

Jiří Kuráň

   Vážení občané, náruživí sportovci, hosté,                   
od poloviny dubna je vám opět k dispozici centrum sportovních a volnočasových aktivit (kurty a zázemí). Níže uvádíme 
přehled otevírací doby v jednotlivých měsících. Abychom vám vyšli maximálně vstříc, v prázdninových měsících bude 
během dne otevřeno nepřetržitě. Pronájem jednoho kurtu přijde na 120,- Kč/hod. Pronájem hřiště na plážový volejbal 
přijde na 160,- Kč/hod. Členové Sokolu Jarcová, kteří uhradí správcům na místě roční příspěvek, mají nárok na slevu 
a hodinový pronájem kurtů je přijde na 50,- Kč/hod a hodinový pronájem hřiště na plážový volejbal na 70,- Kč/hod. 
Jednorázový roční příspěvek do 18-ti let věku je 100,- Kč a nad 18 let je příspěvek 200,- Kč.

OTEVÍRACÍ DOBA NA KURTECH - SPORTOVIŠTI SEZÓNA 2015                  

 Duben Květen Červen Červenec Srpen Září Říjen
Po 9 - 19 9 - 20 9 - 20 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 19 9 - 18
Út 9 - 14 9 - 14 9 - 14 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 14 9 - 14
 15 - 19 15 - 20 15 - 20   15 - 19 15 - 18
St 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
 15 - 19 15 - 20 15 - 20   15 - 19 15 - 18
Čt 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
 15 - 19 15 - 20 15 - 20   15 - 19 15 - 18
Pá 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
 15 - 19 15 - 20 15 - 20   15 - 19 15 - 18
So 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
 14 - 19 14 - 20 14 - 20   14 - 19 14 - 18
Ne 9 - 12 9 - 12 9 - 12 8:30 - 20:30 8:30 - 20:30 9 - 12 9 - 12
 14 - 19 14 - 20 14 - 20   14 - 19 14 - 18
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     Informace občanům                       

  Povinné třídění bioodpadu a kovů
Od 1. ledna 2015 musí obce a města kromě sběru papíru, plastů, skla a nebezpečných odpadů zajistit i třídění bioodpadu 
a kovů. Vyplývá to z novely zákona o odpadech č. 229/2014 Sb., kterým se mění zákon č. 185/2001 Sb., o odpadech 
a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů a jeho prováděcí vyhlášky  č. 321/2014 Sb., o rozsahu 
a způsobu zajištění odděleného soustřeďování složek komunálních odpadů.  
Upozorňujeme proto občany, aby veškeré bioodpady rostlinného původu z domácností a údržby zahrad (zbytky ovoce, 
zeleniny, trávu a  listí) přednostně zpracovali v domácích kompostérech, přebytečnou trávu pak bude možno odevzdat 
do  velkoobjemového kontejneru vždy v  den sečení veřejných prostranství (hřiště), o  termínu a  místu budou občané 
informováni prostřednictvím obecního rozhlasu. Kovy mohou občané odevzdat v rámci mobilního sběru železného šrotu 
tak jako doposud. 
Kovy i biologický odpad je možno také celoročně odevzdat do smluvního zařízení, tj. sběrného dvora Technických služeb 
Val. Meziříčí na ul. M. Alše. 

 Velkoobjemový odpad je svým původem odpad z  domácností, který nelze kvůli jeho objemu odložit do  klasické 
popelnice na směsný komunální odpad.
ZA VELKOOBJEMOVÝ ODPAD MŮŽEME SMĚLE POVAŽOVAT:  nábytek, sanitární techniku (vany, toaletní 
mísy), koberce, linoleum, rámy oken a dveří, objemný elektroodpad, který nedokážete (z jakýchkoli důvodů) předat v rámci 
zpětného odběru nebo odvézt do sběrného dvora
DO KONTEJNERŮ NA VELKOOBJEMOVÝ ODPAD NEPATŘÍ:  tabule skla a zrcadla, televizory, chemikálie, 
odpad, který je možno vhodit do standardních kontejnerů na tříděný odpad, pneumatiky, které podléhají zpětnému odběru, 
biologický odpad z údržby zeleně (tráva, větve), stavební odpad (cihly, beton).

  Do  31.3.2015 byla podle Obecně závazné vyhlášky č.6/2012 splatnost poplatku za  likvidaci odpadu ve  výši  
450,-Kč/osobu /rok/ nebo za  neobydlený objekt.Dále je splatný poplatek za  kabelovku ve  výši 1.000,-Kč/rok 
a poplatek ze psa ve výši 200,-Kč/rok. Poplatky můžete uhradit buď v hotovosti v kanceláři Obecního úřadu nebo 
převodem na účet obce Jarcová č. 5924851/0100, variabilní symbol - Vaše číslo popisné.

  Dne 30.5.2015 vás motokrosový klub Jarcová zve na kácení máje. Uskuteční se na motokrosové trati u hřiště. Děti si 
mohou vyzkoušet jízdu na kroskách.

  Místní základní a mateřská škola oznamuje, že dne 6.6.2015 se uskuteční dětský den. Konat se bude v místním 
sportovním areálu.

     Srdečně zveme na  tradiční vítání občánků                   
maminky, tatínky, babičky, dědečky 
a všechny příbuzné s  jejich novými 
přírůstky na tradiční vítání občánků. Tato 
slavnostní akce se bude konat v  sobotu  
16. května 2015 ve 14,00 hodin v zasedací 
místnosti obecního úřadu. Prosíme rodiče, 
kteří chtějí společně s  námi přivítat své 
potomky, aby se sami přihlásili na obecním 
úřadě p. Podzemné nebo starostovi  
p. Veselému. Přihlaste se se svými děťátky 
do 4. 5. 2015, abychom mohli připravit 
pozvánky, pamětní listy a další pozornosti 
nově narozeným dětem.

Za sociální a kulturní komisi obce Jarcová                 
Iveta Bačová


